



□ □

MSG legal experts discuss the implementation of legal instruments to further strengthen MSG's cooperation and solidarity

MSG legal experts discuss the implementation of legal instruments to further strengthen MSG's cooperation and solidarity The Chair of the Melanesian Spearhead Group (MSG) Sub-Committee on Legal & Institutional Issues (SCLII), Mr William Soaki, Deputy Secretary Ministry of Foreign Affairs & External Trade of Solomon Islands officially opened the 11th SCLII

meeting at the MSG Secretariat last week in Port Vila from 3 to 4 September in Port Vila.

In his opening remarks, Mr Soaki conveyed the appreciation of the members to the Government of Vanuatu for being the host of the two-day meeting and to the MSG Secretariat for the excellent preparations towards the meeting.

Mr Soaki said the purpose of the meeting was to receive updates from members on the progress of ratification and implementation of the key treaties that MSG Leaders had signed on such as the Framework Treaty on the protection of Traditional Knowledge and Expressions of Culture, Treaty on Reciprocal Enforcement of Foreign Judgments and Treaty Custody and Maintenance. He also said members would also discuss the implementation of the Agreement Establishing the Regional Police Academy (RPA) and the Framework Agreement on the Formed Police unit (FPU).

The Chair of the 11th SCLII meeting said the SCLII have an important role and responsibility to the organization and that is to ensure that commitment is maintained by all members on implementing key decisions by the Leaders of the MSG. "We can be strong if we stand together with our vision deeply rooted in our values and beliefs and our collective efforts to contribute to the overall objective of the MSG," said Mr Soaki.

In response to Mr Soaki's opening remarks, the Acting Director Program of the MSG Secretariat, Mr David Hopa said that the Secretariat appreciates the commitment by members in attending this very important meeting and looks forward to fruitful discussions and outcomes of the two-day meeting.

MSG Secretariat
Port Vila,
Vanuatu

□ □ □ □ Experts Juridiques GFLM délibèrent de la mise en œuvre des instruments juridiques afin de renforcer la coopération et la solidarité GFLM

Le Président de la Commission des Affaires Juridiques et Institutionnelles (CAJI/SCLII) du Groupe Fer de lance mélanésien (GFLM/MSG), M. William Soaki, Secrétaire Adjoint au Ministère des Affaires Étrangères et du Commerce Extérieur des Îles Salomon a officiellement ouvert, la semaine dernière des 3-4 Septembre, la 11e réunion de la CAJI (SCLII) au Secrétariat du GFLM, à Port Vila, Vanuatu.

Dans ses remarques préliminaires, M. Soaki a fait part de l'appréciation des membres au Gouvernement du Vanuatu pour avoir accueilli de la réunion de deux jours et au Secrétariat du GFLM pour les excellents préparatifs en vue de la réunion.

M. Soaki a déclaré que le but de la réunion était de recevoir les récapitulatifs des membres sur les progrès de la ratification et de la mise en application des principaux traités que les dirigeants du GFLM ont signé tel que le Traité-cadre sur la Protection des Savoirs Traditionnels et des

Expressions de Culture, le Traité sur l'Exécution Réciproque des Jugements Étrangers et le Traité sur la Garde et le Suivi de l'Enfance. Il a également sollicité que les membres discutent de la mise en œuvre de l'Accord Constituant l'Académie de Police Régional (ARP/RPA) et de l'Accord-cadre sur l'Unité de Police Formée (UPF/FPU).

Le Président de la 11e réunion de la CAJI a attesté que la CAJI porte un rôle et une responsabilité importants dans l'organisation, qui est de veiller à ce que les engagements soient maintenus par tous les membres concernant la mise en œuvre des décisions clés prises par les Dirigeants du GFLM. "Nous pouvons être forts si nous faisons front uni, avec notre vision profondément enracinée dans nos valeurs et nos croyances et nos efforts collectifs visant à contribuer à l'objectif global du GFLM," a affirmé M. Soaki.

En réponse aux remarques d'ouverture de M. Soaki, le Programme Directeur par intérim du Secrétariat du GFLM, M. David Hopa a déclaré que le Secrétariat apprécie l'engagement pris par les membres d'assister à cette réunion très importante et espère des discussions et des résultats fructueuses pour cette réunion de deux jours.

Secrétariat du GFLM
Port Vila
Vanuatu